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IX. setkání starostů obcí DSO Lanškrounsko 
Lubník 25.06.2020  

Zpráva o činnosti Centra společných služeb  
DSO Lanškrounsko 

za období 12.12.2019 až25.06.2020 

Na setkáních starostů členských obcí Dobrovolného svazku obcí Lanškrounsko v rámci projektu 
„Posilování administrativní kapacity obcí na bázi meziobecní spolupráce“ (zkráceně Projekt 
Centra společných služeb – CSS), jehož nositelem je Svaz města a obcí ČR (SMO ČR), je 
povinností manažera CSS předkládat zprávu o činnosti CSS za uplynulé období. Dnes proto 
předkládám zprávu o činnosti CSS Lanškrounsko za první pololetí roku 2020. Dne 30.06.2019 
skončila účast našeho DSO v Projektu CSS a od 01.07.2019 navázalo období udržitelnosti 
projektu, které potrvá do 31.07.2020, skončí tedy za měsíc. Tato zpráva o činnosti je tedy 
poslední v období udržitelnosti a vlastně i v celém Projektu CSS. 

Personální obsazení 
Jak jsem informoval v minulé zprávě o činnosti, ke změně v personálním složení týmu CSS 
Lanškrounsko tak, abychom v období udržitelnosti splnili požadavek projektu na jeden 
pracovní úvazek, který byl rozdělen takto:  

• Ing. Jan Šebrle – manažer CSS (úvazek 0,5) 

• RNDr. Antonín Fiala – pověřenec/specialista pro ochranu osobních údajů (úvazek 0,5). 

Vzdělávání zaměstnanců 
V období udržitelnosti není pravidelné vzdělávání zaměstnanců vyžadováno a ani není 
sledováno.  

Webové stránky DSO LANŠKROUNSKO 
V rámci činnosti CSS byly již v roce 2016 zprovozněny webové stránky DSO Lanškrounsko, na 
nichž jsou uveřejněny nejrůznější informace o členských obcích a o akcích, které se v regionu 
odehrávají. Adresa stránek je www.dso-lanskrounsko.cz a jejich součástí je i sekce „CSS“ v níž 
jsou obsaženy mj. i dokumenty z činnosti CSS. Návštěvnost těchto stránek není v období 
udržitelnosti sledována. Za celé období fungování Projektu byla jejich návštěvnost velmi nízká, 
přestože na většině obecních webů je na ně odkaz. 

Plnění cílů projektů meziobecní spolupráce 
V období udržitelnosti již nejsou projekty sledovány. CSS Lanškrounsko splnilo požadavky 
Projektu CSS a má v systému zaevidováno 13 projektů meziobecní spolupráce. K dnešnímu dni 
je 10 projektů ukončeno (realizováno), Tím posledním je Cyklistická stezka Lanškroun – 
Žichlínek. Máme tedy splněno bez ohledu na to, že dva projekty jsou v hodnotě vyšší než 2 mil. 
Kč a budou nám započítány dvakrát, takže po přepočtu máme 12 projektů ukončených.  

http://www.dso-lanskrounsko.cz/
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Informační zpravodaj 
V období udržitelnosti není povinnost vydávat informační zpravodaj.  

Služby pro obce 
Jedním z hlavních cílů Projektu je poskytování služeb obcím, zejména se zaměřením na 
odborné poradenství, které musí tvořit minimálně 50 % sledovaných služeb. O možnostech, 
které mohou obce využívat, byla podána informace na minulých setkáních starostů. Jejich 
množství a zaměření je vykazováno formou tzv. aktivit. V období udržitelnosti byl počet 
vykázaných aktivit snížen na 60 za čtvrtletí a tento počet se díky několika obcím, které služby 
CSS využívají, dařilo bez problému plnit. Dá se říci, že počet uskutečněných aktivit je značně 
vyšší než počet, který povinně vykazujeme. Je to dáno tím, že mnohé aktivity jsou v podstatě 
jen rychlé telefonické konzultace, jejichž záznam do informačního systému projektu zabere 
stejně nebo i více času než vyřízení konzultace. Vykazujeme proto jen aktivity, které 
považujeme za důležité k naplnění povinné kvóty. Plnění počtu aktivit se daří i přesto, že zájem 
o služby CSS v tomto období nepochopitelně poklesl. V oblasti odborného poradenství 
k fungování orgánů obcí se pokles zájmu netýkal obcí Krasíkov, Anenská Studánka, Luková, 
Lubník, Žichlínek a občas i Strážné, které patří mezi „stálé zákazníky“ CSS. Z poslední doby bych 
chtěl vyzvednout spolupráci s obcí Luková, kde letos došlo ke změně na pozici starosty i 
místostarosty a věřím, že uvedená spolupráce byla pro ně velmi přínosná. V oblasti GDPR je 
situace dána iniciativou pověřence GDPR, který jednotlivé obce kontaktuje k provedení 
„kontrol“ dodržování povinností při zpracování osobních údajů. Vzhledem k epidemiologické 
situaci byla prováděna kontrola pouze webových stránek obcí. V oblasti dotací využily služeb 
CSS obce Tatenice, Strážná, Sázava, Luková, Krasíkov, ale zejména pak Žichlínek a město 
Lanškroun při realizaci cyklostezky, která byla nedávno dokončena.  

Souhrnně je možno konstatovat, že požadavek na nadpoloviční množství odborného 
poradenství bez problému plníme. Do tohoto počtu je totiž zahrnuto jak poradenství v oblasti 
dotací, tak i v oblasti fungování orgánů obce, poradenství v oboru zadávání veřejných zakázek, 
ochrany osobních údajů a právní poradenství. V dotačním poradenství jsou obce informovány 
o vyhlášených výzvách a bezplatně je jim zpracována jedna žádost o dotaci za rok. Ve 
fungování orgánů obcí i v právním poradenství jsou, vedle řešení konkrétních případů, 
zpracovávány informace o tématech, které by obce mohly zajímat, nebo u nichž byly zjištěny 
nedostatky. Mohu s radostí konstatovat, že mnohé zjištěné nedostatky se postupně daří 
napravovat.  

 

Nabídky služeb CSS 
Období udržitelnosti za měsíc skončí a bude záležet jen na zájmu obcí, zda bude pokračovat 
poradenství v oblasti veřejné správy i nadále a v jakém rozsahu to bude. Určitě musí 
pokračovat činnost pověřence GDPR, kterou svazek obcí LANŠKROUNSKO zajišťuje pro členské 
obce na základě stanov. Bude-li o to zájem, nabízím možnost přípravy podkladů pro jednání 
zastupitelstva (zpracování stručné důvodové zprávy a návrhu usnesení) a následné 
připomínkování zápisů ze zasedání. Koncept zápisu je možné zaslat na můj mail a během 
několika hodin jej obdržíte zpět s vyznačenými návrhy úprav, kdy jen na zapisovateli záleží, zda 
tyto návrhy akceptuje či nikoliv. Nabízím také možnost vypracování smluv k majetkoprávním 
úkonům (prodeje, pronájmy, výpůjčky, propachtování majetku obce) vč. zpracování zveřejnění 
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záměru nakládat s majetkem obce na úřední desku úřadu a zpracování návrhu na vklad smluv 
do katastru nemovitostí elektronickým nástrojem na webu ČUZK. Další moje nabídka směřuje 
ke zveřejňování dokumentů k veřejným zakázkám na profilu zadavatele. Jedná se o činnost, 
kterou nevykonáváte příliš často a ze zkušenosti vím, že je nutné si zopakovat postupy při práci 
s profilem zadavatele. V oblasti výběrových řízení veřejných zakázek nabízím zpracování 
zadávacích dokumentací k VZMR, účast při otevírání obálek s nabídkami a zpracování dalších 
potřebných dokumentů. 

Hodnocení spokojenosti a kvality 
V období udržitelnosti není vyžadováno průběžné hodnocení kvality a spokojenosti se 
službami CSS. Na tomto setkání starostů však bude nutné vyplnit tyto dotazníky za celkové 
období Projektu.   

Souhrnně o období udržitelnosti Projektu CSS 
Projekt CSS pro naše DSO skončil 30.06.2019 a do 31.07.2020 je nutné plnit následující 
podmínky: 

• zachování alespoň 1 úvazku zaměstnance DSO (může být dělený) 

• počet aktivit za kvartál min. 60, nebude se sledovat měsíčně; 

• minimálně 50 % odborných aktivit; 

• každé pololetí uskutečnit setkání starostů; 

• na druhém setkání starostů bude provedeno dotazníkové šetření spokojenosti; 

• bude vydána závěrečná zpráva. 

Z výše uvedeného je patrné, že ke splnění všech povinností bude nutné ještě zpracovat 
v měsíci červenci 2020 závěrečnou zprávu a uložit ji do informačního systému Projektu. 

Na závěr mi dovolte dvě upozornění: 

• Blíží se konec měsíce června a je nutné podat oznámení ke střetu zájmů za rok 2019. 

• Zaznamenal jsem díky starostovi Krasíkova, že některé obce mají v povinně 
zveřejňovaných informacích sazebník úhrad za poskytování informací podle zákona 
č. 106/1999 Sb. (InfZ), které jsou však v rozporu s § 17 tohoto zákona. Konkrétní 
obce, kterých se to týká oslovím samostatně a nabídnu vzor sazebníku úhrad. 

Tolik zpráva o činnosti za uplynulé období, na případné dotazy odpovím v následující 
rozpravě. 

Předneseno v Lubníku dne 25.06.2020  

 

Předkládá: Jan Šebrle, manažer CSS 

 


